



德雅中學

2026 至 2027 年度中一新生入學須知

各位中一學生家長：

請注意以下事項：

一、中一入學前香港學科測驗（分班試）及公佈編班結果

	日期及時間	注意事項																								
中一入學前 香港學科測驗 (分班試)	7 月 14 日 (星期二) 上午 8:45 至下午 12:30 [所有出席者於上午 8:15 後方可進入校園]	1. 請帶備 身分證、派位證、小六成績表副本 出席分班試，分班試於 4 樓班房舉行。 2. 編班準則 本校將根據學生於中一分班試之英文科成績及總成績編配學生入讀不同班別。 3. 如教育局因應天氣惡劣或特殊情況而宣佈停課，測驗將順延一天舉行，測驗時間和其他安排不變。																								
中一家長講座	7 月 14 日 (星期二) 上午 8:45 至下午 12:30 [所有出席者於上午 8:15 後方可進入校園]	1. 中一家長講座於地下禮堂及一樓課室舉行。 2. 由於座位有限，每個家庭最多只可安排兩名家長出席講座。																								
公佈編班結果 及 教學語言安排	7 月 17 日 (星期五) 下午 12:00	1. 學生及家長將於 GRWTH 接收及查閱編班結果及所屬社別。 2. 教學語言安排: <table><tr><th>班別 教學語言</th><th>1A</th><th>1B</th><th>1C</th><th>1D</th></tr><tr><td rowspan="2">以英語為教學語言之科目</td><td colspan="4">英國語文、英國語文藝術、 數學、綜合科學</td></tr><tr><td></td><td colspan="3">人文(公民、經濟與社會、歷史、地理)、音樂、家政、科創教育(STEAM)、電腦、體育、視覺藝術</td></tr><tr><td>以中文為教學語言之科目</td><td colspan="4">中國語文、中史、宗教教育、 普通話</td></tr><tr><td>*以中文輔助教學之科目</td><td>人文(公民、經濟與社會、歷史、地理)、音樂、家政、科創教育(STEAM)、電腦、體育、視覺藝術</td><td colspan="3"></td></tr></table> ●全級採用英語課本、英語筆記及英語課業。 ●全級考試，一律使用英語試題。	班別 教學語言	1A	1B	1C	1D	以英語為教學語言之科目	英國語文、英國語文藝術、 數學、綜合科學					人文(公民、經濟與社會、歷史、地理)、音樂、家政、科創教育(STEAM)、電腦、體育、視覺藝術			以中文為教學語言之科目	中國語文、中史、宗教教育、 普通話				*以中文輔助教學之科目	人文(公民、經濟與社會、歷史、地理)、音樂、家政、科創教育(STEAM)、電腦、體育、視覺藝術			
班別 教學語言	1A	1B	1C	1D																						
以英語為教學語言之科目	英國語文、英國語文藝術、 數學、綜合科學																									
		人文(公民、經濟與社會、歷史、地理)、音樂、家政、科創教育(STEAM)、電腦、體育、視覺藝術																								
以中文為教學語言之科目	中國語文、中史、宗教教育、 普通話																									
*以中文輔助教學之科目	人文(公民、經濟與社會、歷史、地理)、音樂、家政、科創教育(STEAM)、電腦、體育、視覺藝術																									

二、購買校服、課本及領取已訂購之課本

同學可於以下日期在本校購買校服（現場售賣）或自行到豐昌順校服專門店購買。 1. 中一註冊日（購買夏季校服*） 日期：7月9日至10日（星期四至五） 時間：上午9:00至下午4:00 2. 購買運動服 日期：7月24日（星期五） 時間：上午9:00至上午11:00 地點：本校一樓 * 新生須於7月17日查閱所屬社別後，才能購買所屬社別的運動服，請勿提早自行購買。	1. 新生必須於8月24日（星期一）穿著整齊夏季校服出席暑期銜接班（家長須一同出席當日活動）。 2. 新生必須於以下日期穿著整齊運動服出席暑期銜接班： 一. IC&ID：8月26日（星期三） 二. IA&IB：8月27日（星期四） 三. 全級：8月28日（星期五） 豐昌順校服專門店（西九龍門市部） 電話: 2728 2761 地址：深水埗長沙灣道62號地舖 （港鐵深水埗站B1出口左轉直行八分鐘）
<u>網上訂購課本</u> 偉發圖書文具有限公司提供校內領取課本服務，家長或同學於指定限期或之前完成訂購程序可獲89折扣。 如到門市直接購買則可獲92折扣。	請於7月15日或之前完成網上訂購程序，並於7月24日領取課本前到任何一間7-11 / Circle K 便利店付款。 （付款表格及訂購方法將於註冊日派發）
<u>領取已訂購之課本</u> 偉發圖書文具有限公司將到本校派發已預先訂購的課本。家長或同學需憑付款收據領取課本。 日期：7月24日（星期五） 時間：上午9:00至上午11:00 地點：本校禮堂 * 須自備購物袋，建議自備行李箱或購物車。	如未預先訂購，可於日後自行到任何書局或偉發圖書文具有限公司購買。 偉發圖書文具有限公司 WhatsApp 訊息查詢：5530 0446 地址：九龍城獅子石道53號

三、暑期銜接班

8月24日（星期一） 上午 8:25 至下午 12:00 <i>[學生須穿著整齊夏季校服回校，家長須一同出席整個時段以及學生須攜帶並繳交平板電腦]</i>	1. 學生可於上午 7:45 後進入校園。 2. 學生及家長須於 8 月 24 日（星期一）上午 8:25 前根據編配班別於禮堂就坐。 3. 早會將於上午 8:30 開始。
8月25日（星期二） 上午 8:25 至下午 12:00 <i>[學生須穿著整齊夏季校服回校]</i>	*暑期銜接班下午活動： 活動名稱：德雅探險家：德雅校園歷史、又一村歷史、文化之旅 活動地點：德雅校園、又一村及花墟公園 活動日期：2026 年 8 月 26 日(星期三)(1C & 1D) 2026 年 8 月 27 日(星期四)(1A & 1B)
8月26日（星期三） 1A&1B:上午 8:25 至下午 12:00 1C&1D:上午 8:25 至下午 4:00* <i>*[1C & 1D 學生須穿著整齊運動服回校]</i>	集合地點：課室 集合時間：下午 1:00 解散地點：德雅中學 解散時間：下午 4:00 費用：免費（活動費用由學校資助。）
8月27日（星期四） 1A & 1B:上午 8:25 至下午 4:00* 1C&1D:上午 8:25 至下午 12:00 <i>*[1A & 1B 學生須穿著整齊運動服回校]</i>	下午活動備註： 1. 學生須穿著整齊運動服回校。 2. 學生應隨身攜帶雨具、防曬用品及充足飲用水。 3. 學生當天必須於下午 12:00 至下午 1:00 留校午膳， 請自備午餐 。學校暫不提供飯盒加熱服務。如有需要，學生可到小食部購買小食。 4. 如教育局因應天氣惡劣或特殊情況而宣佈停課，暑期銜接班延伸活動將延期舉行，詳情將於 9 月另行通知。
8月28日（星期五） 上午 8:25 至下午 12:45 <i>[學生須穿著整齊運動服回校]</i>	5. 家長請細閱及簽署於 7 月 9 日(四)經 GRWTH 發放的「中一銜接班戶外活動同意書」。

四、暑期勵進班

8月17日（星期一）至 8月21日（星期五） 上午 9:00 至下午 12:15 <i>[學生須穿著整齊小學/中學夏季校服回校]</i>	1. 在中一分班試中，中文科、英文科、數學科成績稍遜的學生 <u>必須</u> 出席暑期勵進班以鞏固基礎。 2. 通告將於 7 月 16 至 17 日期間經 GRWTH 發放給指定學生及家長。
---	---

五、開學日

開學日為 9 月 1 日（星期二），學生必須穿著整齊夏季校服，並帶備所有暑期作業、紙筆及文件夾，於上午 7:55 前回校。

六、拍攝學生證照片

學生毋須於暑假期間拍攝學生個人照，學校將於 9 月 2 日安排到校拍照服務。詳情請參閱 9 月 1 日派發的「繳交代收費及練習簿費通告」。

七、自攜裝置 (BYOD) 計劃

為提供全方位學習機會及促進學生自主學習，本校推行自攜裝置 (BYOD) 計劃。以下是計劃的相關安排及重要日子提醒：

日期	內容
7 月 9 日 (四) 至 10 月 23 日 (五)	把綜合社會保障援助計劃津貼或學生資助計劃 (CSSA/STAS) 之證明文件交回校務處，以申請借用學校平板電腦
7 月 9 日 (四)	經 GRWTH 發放「自攜電子裝置 (BYOD) 計劃」及「可接受使用政策 (AUP)」的電子通告
7 月 14 日 (二)	中一新生家長會：優質教育基金 (QEF) 電子學習資助計劃簡介
8 月 24 日 (一)	收集學生平板電腦
8 月 25 日 (二) 至 8 月 31 日 (一)	學校代為安裝流動裝置管理系統 (MDM)
9 月 4 日 (五) 至 9 月 16 日 (三)	向學生派發已安裝 MDM 的自攜平板電腦 / 向符合資格的學生派發學校平板電腦

計劃詳情請參閱 7 月 9 日 (星期四) 經 GRWTH 發放的「自攜裝置 (BYOD) 計劃」及「自攜裝置『可接受使用政策 (AUP)』」的電子通告。

八、中一新生費用一覽表

科目	暑期作業 [#]	出版社	價錢	
數學科	1. Mathematics in Action – Bridge Programme P6 to S1 2. Mathematics in Action – English usage for math lesson	聯合培進教育出版	此乃數學教科書的補充練習，將於中一註冊日免費派發。	
中文科	暑期中文繽紛樂 (基礎篇) 小六升中一 (第二版) ** ISBN 9789882367135	香港教育圖書出版社有限公司	\$30.00	合共: \$117.00
英文科	KEA Daily Readers Plus Level 7 ** ISBN 9789881860712	KEA Learning International Ltd.	\$87.00	

[#] 學生必須完成暑期作業內所有習作，並於 9 月 1 日 (星期二) 繳交。未完成或欠交作業者，將依校規懲處。

** 偉發圖書文具有限公司將於註冊日在校內售賣中英文科暑期作業，**只接受現金付款**。

有意於註冊日購買暑期作業之學生/家長請帶備充足現金購買。學生/家長亦可於日後自行到任何書局或偉發圖書文具有限公司購買 (不享有註冊日折扣優惠)。

九、中一游泳班

本校擬於 9 月 10 日及 15 日放學後舉行游泳班，當天的放學時間為下午 3 時 30 分，請同學於暑假內預備連身泳衣一件，而其他詳情將於開學後公佈，敬請家長留意。

校長 張嘉慧謹啟



Tak Nga Secondary School

Important Information for S1 Students (2026-2027)

Dear Parents,

Please be informed of the following:

1. Pre-S1 Hong Kong Attainment Test and Result of Class Allocation

Pre-S1 Hong Kong Attainment Test and Result of Class Allocation

	Date and Time	Notes																								
Pre-S1 Hong Kong Attainment Test	14/7 (Tue) 08:45-12:30 <i>[All students/parents can only enter the school after 8:15.]</i>	- Please bring along your daughter's <u>Hong Kong Identity Card, Allocation Slip and photocopy of P6 Report Card</u> to attend the test in the classrooms on 4/F. - Class allocation: Students' results in the English Attainment Test and their overall results will be taken into consideration when allocating students into different classes. - If public announcements are made by the Education Bureau on the closure of schools due to bad weather or special circumstances, the Test will be postponed to the following day, and the test time and other arrangements remain unchanged.																								
S1 Parents' Talk	14/7 (Tue) 08:45-12:30 <i>[All students/parents can only enter the school after 8:15.]</i>	- S1 Parents' Talk will take place in the hall on G/F and classrooms on 1/F. - Due to limited seating capacity, NO MORE THAN TWO parents or guardians can accompany the student to enter the school premises.																								
Announcement of Result of class allocation & Arrangement of Medium of Instruction (MOI)	17/7 (Fri) 12:00	- Students & Parents can receive and check the result of class allocation and house allocation in GRWTH. - Arrangement of Medium of Instruction (MOI): <table> <tr> <th>Class MOI</th> <th>1A</th> <th>1B</th> <th>1C</th> <th>1D</th> </tr> <tr> <td rowspan="2">Subjects using English as the MOI</td> <td colspan="4">English Language, English Arts, Mathematics, Integrated Science</td> </tr> <tr> <td colspan="4">Integrated Humanities (Citizenship, Economics and Society, History and Geography), Music, Home Economics, STEAM, Computer Literacy, PE and Visual Arts</td> </tr> <tr> <td>Subjects using Cantonese as the MOI</td> <td colspan="4">Chinese Language, Chinese History, Religious Studies, Putonghua</td> </tr> <tr> <td>Subjects using *Cantonese as the complementary language</td> <td colspan="2">Integrated Humanities (Citizenship, Economics and Society, History and Geography), Music, Home Economics, STEAM, Computer Literacy, PE and Visual Arts</td> <td colspan="2"></td> </tr> </table> *Remarks: - English textbooks, notes and assignments are adopted in ALL classes. - ALL exams are conducted in English.	Class MOI	1A	1B	1C	1D	Subjects using English as the MOI	English Language, English Arts, Mathematics, Integrated Science				Integrated Humanities (Citizenship, Economics and Society, History and Geography), Music, Home Economics, STEAM, Computer Literacy, PE and Visual Arts				Subjects using Cantonese as the MOI	Chinese Language, Chinese History, Religious Studies, Putonghua				Subjects using *Cantonese as the complementary language	Integrated Humanities (Citizenship, Economics and Society, History and Geography), Music, Home Economics, STEAM, Computer Literacy, PE and Visual Arts			
Class MOI	1A	1B	1C	1D																						
Subjects using English as the MOI	English Language, English Arts, Mathematics, Integrated Science																									
	Integrated Humanities (Citizenship, Economics and Society, History and Geography), Music, Home Economics, STEAM, Computer Literacy, PE and Visual Arts																									
Subjects using Cantonese as the MOI	Chinese Language, Chinese History, Religious Studies, Putonghua																									
Subjects using *Cantonese as the complementary language	Integrated Humanities (Citizenship, Economics and Society, History and Geography), Music, Home Economics, STEAM, Computer Literacy, PE and Visual Arts																									

2. Purchasing school uniforms, textbooks and collecting pre-ordered textbooks

<u>School uniforms</u> Students can purchase school uniforms at our school on the following dates or on your own at Fung Cheong Shun Limited. 1. S1 Registration Day (for summer school uniform*) Date: 9th – 10th July 2026 (Thu – Fri) Time: 09:00 – 16:00 2. Purchasing PE uniform Date: 24th July 2026 (Fri) Time: 09:00 – 11:00 Venue: 1/F at school <i>*Students should only buy their PE uniform according to their corresponding House, which will be announced on 17th July 2026. You are not advised to purchase PE uniform in advance.</i>	1. All students MUST go to school on 24th August 2026 in proper summer school uniform (A parent is required to accompany the student to the activity on that day.). 2. All students MUST go to school in proper PE uniform on following dates: a. 1C&1D: 26th August 2026 (Wed) b. 1A&1B: 27th August 2026 (Thu) c. Whole Form: 28th August 2026 (Fri) Fung Cheong Shun Limited Contact number: 2728 2761 Address: 62 Cheung Sha Wan Road, Kowloon, Hong Kong (Get out from the B1 exit of the MTR Sham Shui Po station, turn left and walk straight for 8 minutes)
<u>Purchasing textbooks</u> Wai Fat Books & Stationers Ltd. provides textbook sales services at school at 11% discount, provided that an online order has been made on or before the deadline. On the other hand, you can enjoy an 8% discount if you purchase at Wai Fat bookstore directly.	Parents can complete the online ordering procedures on or before 15th July 2026 (Wed). Payment can be made at any 7-11 or Circle K on or before the collection of textbooks at school on 24th July 2026 (Fri). (Payment note and information sheet are distributed on S1 Registration Day.)
<u>Collecting pre-ordered textbooks</u> Wai Fat Books & Stationers Ltd. will distribute pre-ordered textbooks at our school. Students or parents need to present the payment receipt to collect the textbooks. Date: 24th July 2026 (Fri) Time: 09:00 – 11:00 Venue: School hall <i>* Please bring along a recycling bag, a trolley or a luggage.</i>	Students can purchase the textbooks on their own at any bookstores or the following bookstore if they have not placed a pre-order with their pre-order account on the designated website. Wai Fat Books & Stationers Ltd. WhatsApp: 5530 0446 Address: 53 Lion Rock Road, Kowloon City, Kowloon, Hong Kong.

3. Pre-S1 Bridging Course

24/8 (Mon) 08:25-12:00 <i>[Students must wear proper summer uniform to school. Parents must attend the entire session, and students must bring and submit their tablet to school.]</i> 25/8 (Tue) 08:25-12:00 <i>[Students must wear proper summer uniform to school.]</i> 26/8 (Wed) 1A & 1B: 08:25-12:00 1C & 1D: 08:25-16:00* <i>*[1C & 1D students must wear proper PE uniform to school.]</i> 27/8 (Thu) 1A & 1B: 08:25-16:00* 1C & 1D: 08:25-12:00 <i>*[1A & 1B students must wear proper PE uniform to school.]</i> 28/8 (Fri) 08:25-12:45 <i>[Students must wear proper PE uniform to school.]</i>	- Students can enter the campus after 07:45. - Students and parents should be seated in the hall according to the assigned classes before 08:25 on 24/8 (Mon). - The morning assembly will begin at 08:30. *Bridging Course-Afternoon activity: Activity Name: Tak Nga Explorers – TNSS & Yau Yat Chuen Historical & Cultural Journey Venue: Tak Nga Secondary School, Yau Yat Chuen & Fa Hui Park Date: 26/8 (Wed) (1C & 1D) 27/8 (Thu) (1A & 1B) Gathering Time: 13:00 Gathering Point: Classroom Dismissal Time: 16:00 Dismissal Point: Tak Nga Secondary School Entry Fee: Free of charge (subsidized by the school) Remarks on afternoon activities: - Students must wear proper school PE uniform. - Students are advised to carry rain gear, sunscreen, and an adequate supply of drinking water for use as needed. - Lunch time: 12:00-13:00 (S1 students will have lunch in the classroom. All students need to bring their lunchboxes. Please note that they will not be allowed to reheat their lunch. If necessary, students can buy food at the tuck shop.) - If public announcements are made by the Education Bureau on the closure of schools due to bad weather or special circumstances, the activity will be postponed to another day in September, and the new arrangements will be announced in due course. - Parents should read and sign the ‘Consent Form for the Pre-S1 Bridging Course Outing Activity’ via GRWTH, which will be distributed on 9/7 (Thu).
---	---

4. Summer Remedial Classes

17/8 (Mon) - 21/8 (Fri) 9:00-12:15 <i>[Students must wear proper summer uniform (Primary school/ Secondary school) to school.]</i>	- Students who get unsatisfactory results in Chinese Language, English Language and Mathematics attainment tests MUST attend the Summer Remedial Class. - A letter to parents will be distributed through GRWTH to selected students during 16th – 17th July (Thu– Fri).
---	--

5. First School Day

The First School Day is on 1/9 (Tue). Students have to arrive at school by 07:55. Please wear proper summer school uniform and bring all summer assignments, stationery, notebook, and a folder.

6. Taking individual photos

Students **do not** need to take individual photos during the summer holiday. A photo-taking session has been arranged at school on 2/9. For details, please refer to the notice to be distributed on 1/9.

7. Bring Your Own Device (BYOD) Policy

In order to provide life-wide learning opportunities and facilitate self-directed learning, our school has been implementing the Bring Your Own Device (BYOD) policy. Below are the important dates and arrangements related to the policy:

Date	Item
9/7 (Thu) – 23/10 (Fri)	Submit the proof of CSSA or STAS to the School Office to confirm the eligibility for borrowing a tablet provided by the school
9/7 (Thu)	Issue the e-notice about BYOD policy and AUP via GRWTH
14/7 (Tue)	Pre-S1 Parents Talk: QEF e-Learning Funding Programme
24/8 (Mon)	Collection of S1 student tablets
25/8 (Tue) – 31/8 (Mon)	Mobile Device Management (MDM) installation by the school
4/9 (Fri) – 16/9 (Wed)	Delivery of student owned tablets to students (MDM installed) and school tablets to eligible students

For details, please refer to the “**Bring Your Own Device (BYOD) Policy**” and the “**Acceptable Use Policy (AUP)**” notices to be distributed on 9/7 (Thu).

8. Fees to be paid on S1 Registration Days

Subject	Summer Holiday Assignments [#]	Publishers	Amount	
Mathematics	1. Mathematics in Action – Bridge Programme P6 to S1 2. Mathematics in Action – English usage for math lesson	United Prime Educational Publishing	They are complementary exercise books to the textbook and are distributed on S1 Registration Days.	
Chinese Language	暑期中文繽紛樂（基礎篇） 小六升中一（第二版）** ISBN 9789882367135	Hong Kong Educational Publishing Company Ltd.	\$30.00	Total: \$117.00
English Language	KEA Daily Readers Plus Level 7 ** ISBN 9789881860712	KEA Learning International Ltd.	\$87.00	

[#] Students MUST finish all summer assignments and hand in the assignments to their class teachers on 1/9 (Tue). Students who fail to hand in the assignments will be punished according to the school homework policy.

** Wai Fat Books & Stationers Ltd. will be selling the summer holiday assignment exercise books for Chinese Language and English Language on S1 Registration Days. Only **CASH** payment is allowed. Please bring sufficient cash for your purchase.
You can also purchase the exercise books later from any bookstore or directly from Wai Fat Books & Stationers Ltd., but note that discounts will not apply after S1 Registration Days.

9. S1 swimming lessons

S1 swimming lessons have been arranged on 10 & 15/9 (Thu, Tue). The dismissal time on these days will be around 15:30. A one-piece swimming suit is required for the lesson. For details, please refer to the notice to be distributed on 1/9 (Mon).

Thank you for your kind attention and cooperation.

Yours faithfully,
Cheung Ka Wai
Principal